
Basisvaardigheden. 
 
Basisvaardigheden van onze inwoners zijn cruciaal om zelfstandig te kunnen functioneren in onze 
maatschappij. Het gaat namelijk zoals al benoemd is in de nota niet enkel om het lezen alleen. 
Onvoldoende basisvaardigheden gaan vaak samen met gezondheidsproblemen, armoede, 
problematische problemen, stress en intergenerationele overdracht. 
 
De kinderen van laaggeletterde ouders hebben een grote kans om zelf ook laaggeletterd te 
zijn/worden. In Zwolle gaat het om circa 12.000 inwoners (vanaf 16 jaar oud). 
 
Het vergroten van basisvaardigheden is daarom ook zo ontzettend belangrijk, maar tevens moeten 
we ook werken aan de toegankelijkheid en de begrijpelijke communicatie. Onze Nationale 
ombudsman Reinier van Zutphen is kort geleden gevraagd hoeveel zaken die bij hem binnenkomen 
te maken hebben met de taal. Het antwoord hierop was : ALLEMAAL. Dat komt uit op 25.000 zaken 
vorig jaar. En dit allemaal door onbegrijpelijke overheidscommunicatie. Dit betekend dat er genoeg 
te doen is ! 
 
Swollwacht vindt het ontzettend goed dat hier aandacht voor is in de aanpak. 
Volgens het meest recente Pisa onderzoek uit 2022 leest Swollwacht schokkende cijfers dat 1 op de 3 
15 jarigen leerachterstanden heeft. Dit is een enorme stijging onder de Europese norm. 
 
Nogmaals is Swollwacht zeer blij met de aandacht voor onze Zwolse jongeren en kinderen maar 
bovendien zijn de aantallen jonge schoolverlaters het hoogst in 10 jaar tijd en dit is ontzettend 
zorgelijk. 
 
Wat is het college van plan om te doen ten aanzien van het voortgezet onderwijs en het MBO om te 
voorkomen dat nog meer Zwolse jongeren laaggeletterd en zonder diploma de arbeidsmarkt op 
gaan? Hoe kunnen wij onze Zwolse jongeren nog beter de hulp bieden die zij nodig hebben voordat 
zij deze keuzes moeten maken ? 
 
De nota benadrukt dat de effectmeting en evaluatie belangrijk zijn en daar is Swollwacht het mee 
eens. 
 
Maar hoe gaat dit concreet vorm krijgen ? In onze ogen is het namelijk beter om te focussen op een 
aantal effectieve interventies dan het inzetten op heel veel activiteiten met maar een beperkt effect. 
 
Dan heeft Swollwacht nog vragen met betrekking tot de risico op wachtlijsten. Want wanneer de 
vraag blijft toenemen kunnen er wachtlijsten gaan ontstaan wat niet helpend is. Hoe kunnen wij ons 
hier al het best op voorbereiden zodat de wachtlijsten zo minimaal tot uiteraard liever helemaal niet 
nodig zullen zijn? 
 
En hoe staat het met de wachtlijsten om een inburgeringscursus te starten ? 
 
Swollwacht. 
 
 


